
PROTOKÓŁ  Nr LXXIX/2023 

z obrad  LXXIX sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu 27 czerwca 2023 r. 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 Przewodniczący Rady – Tadeusz Dymny otworzył obrady  LXXIX sesji Rady Gminy 

Daszyna i powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Zbigniewa Wojtera, Z-cę Wójta-

Zbigniewa Cywińskiego .  

Przewodniczący Rady stwierdził kworum i potwierdził prawomocność podejmowania 

uchwał. Obecnych 14 radnych (nieobecna radna R.Krokos, która przybyła na sesję po punkcie 

6 porządku obrad). 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.    

Wylosowano z listy radnych numer  15 – Barbara Tomczak, która rozpoczynała głosowania. 

Przewodniczący zaproponował do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach,  

Roberta Modrzyńskiego. Nie zgłoszono innych propozycji. 

Obrady sesji były nagrywane i transmitowane. Retransmisja z obrad sesji znajduje się na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Daszyna. 

 

Punkt 2 porządku obrad: porządek obrad 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Debata nad Raportem o stanie Gminy Daszyna za 2022 rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Daszyna. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Daszyna za rok 2022. 

6. Podjęcie uchwały w  sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Daszyna absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Daszyna za rok 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Łęczyckiemu na rok 

2023 na dofinansowanie zadania inwestycyjnego Powiatu Łęczyckiego pn. „Remont dróg 

powiatowych nr 2500E, 2503Ew celu poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na 

odcinku Mazew - Jarochówek, Olesice - Witonia” na podstawie umowy pomiędzy 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

8.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Daszyna. 

9.  Sprawy różne. 

10. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji: Nr LXXVI/2023, Nr LXXVII/2023  

      i Nr LXXVIII/2023. 

11. Zakończenie obrad. 

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad. 

 

Punkt 3 porządku obrad: Debata nad Raportem o stanie Gminy Daszyna za 2022 rok 

Przewodniczący poinformował, że w debacie mogą wziąć udział mieszkańcy gminy, ale nikt 

nie skorzystał z tego prawa. Radni otrzymali raport w wersji papierowej. Wójt Gminy 

przedłożył Radzie Raport o stanie Gminy Daszyna za 2022 rok na sesji w dniu 30 maja 2023.  

 

Nikt z uczestników obrad  nie zabrał głosu w debacie nad Raportem. 

Przewodniczący zamknął punkt 3 obrad. 



 

Punkt 4 porządku obrad: uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Daszyna 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXVIX/372/2023 w sprawie udzielenia wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Daszyna i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                                 14 

przeciw                         0 

wstrzymujące               0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie przy udziale w głosowaniu 14 radnych(nieobecna radna 

R.Krokos). 

 

Punkt 5 porządku obrad: uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Daszyna za rok 2022 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali wszelkie sprawozdania dotyczące 

wykonania budżetu gminy Daszyna za 2022 rok oraz opinie RIO na temat sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2022 rok. Radni dokonali analizy sprawozdań na ostatnim wspólnym 

posiedzeniu komisji z udziałem wójta.  

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr V/83/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi. Opinia pozytywna.     

 

Radny M. Chwiałkowski zapytał o przyczyny bardzo niskiego wykonania dochodów w 

Dziale 100-Górnictwo i kopalnictwo na poziomie 9,12%. 

 

Wójt odpowiedział, że wynika to z przedłużającego się postępowania sądowego wobec 

podmiotów zalegających w opłatach. Do planu przyjęto pełny zakres wpłat jakie powinny 

wpłynąć, ale nie zostały dokonane z powodu toczącego się postępowania. 

 

Radny M. Chwiałkowski zapytał czy wójt czyni jakieś działania w kierunku poprawy  wpłat z 

tego tytułu do budżetu gminy. 

 

Wójt stwierdził, że nie ma wpływu na toczące się postępowanie przed  sądem. 

 

Radny M. Chwiałkowski  zapytał o przyczyny bardzo niskiego  wykonania dochodów w 

Dziale 600-Transport i łączność na poziomie 17,34%. 

 

Wójt powiedział, że gmina planowała wyższe wpływy z dotacji na remont dróg. Ostatecznie 

gmina otrzymała niższe dotacje, na co nie miała wpływu. 

 

Radny M. Chwiałkowski zapytał o należności wymagalne z tytułu podatku od nieruchomości 

od osób fizycznych, gdzie właściciele stacji paliw zalegają na kwotę 48 570,30 zł.  W gminie  

są dwie stacje czynne i jedna nieczynna. Od których i ilu stacji pochodzi to zadłużenie? 

 

Wójt odpowiedział, że zadłużenie może pochodzić od dwóch stacji. W porównaniu do roku 

2021 zmalały zaległość w podatku od osób prawnych. 

 

Radny M. Chwiałkowski stwierdził, że ogólna kwota należności wymagalnych na koniec 

2022 roku wyniosła prawie 2000 000 zł. Jest to znacząco wysoki poziom zaległości. 

Jest wzmianka o wystawianych upomnieniach i  tytułach wykonawczych, ale efektów nie 

widać.  



Radny zapytał o wysokość rocznych dochodów z tytułu wpłat od Zakładu Animex                 

w Korytach. 

 

Wójt odpowiedział, że jest to około 2 mln z tytułu podatku od nieruchomości plus opłaty za 

wodę i gaz.   

    

Radny M.Chwiałkowski zapytał o wydatek w dziale 400 z tytułu zajęcia pasa drogowego, 

gdzie miało to miejsce. Czy Gruau Polska w Daszynie uiszcza opłatę za zajęcie pasa 

drogowego, ponieważ bywają sytuacje, że rozładowują samochody na drodze dojazdowej  do 

stacji paliw i utrudniają przejazd pozostałym użytkownikom .  

 

Wójt odpowiedział, że opłata za zajęcie pasa drogowego mogła być związana na przykład       

z budowa gazociągu. Firma Gruau w Daszynie nie wnosi opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Jeżeli użytkownicy drogi mają uwagi co do rozładunku należy to zgłosić do dyrekcji zakładu. 

 

Radny M. Chwiałkowski zapytał o wydatek w Dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona powietrza, dotyczący opłaty ubezpieczenia budynków OSP, które budynki gmina 

ubezpiecza. 

 

Wójt poinformował, że gmina ubezpiecza budynki OSP będące własności gminy wraz z 

całym majątkiem gminy. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o koszt dożynek gminnych w 2022 roku. 

 

Wójt odpowiedział, że  trzeba to zliczyć w ramach poszczególnych paragrafów, więc 

odpowiedź zostanie udzielona na najbliższej sesji. 

Zakończono dyskusję. 

 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXIX/373/2023 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania   z wykonania budżetu Gminy Daszyna za 

2022 rok i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                                 13 

przeciw                          0 

wstrzymujące                0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie przy udziale w głosowaniu 13 radnych(nieobecni radni 

R.Krokos i J.Kiński).  

Punkt 6 porządku obrad: uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Daszyna 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Daszyna za rok 2022 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej -B. Malarska odczytała wniosek w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2022. 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr V/117/2023 r. Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w łodzi z dnia 5 czerwca 2023 r. w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Daszyna o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Daszyna za 

2022 rok . Opinia pozytywna. 

Nie zgłoszono pytań. 



Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXIX/374/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Daszyna absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Daszyna za rok 2022 i 

poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                                 14 

przeciw                          0 

wstrzymujące                0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie przy udziale w głosowaniu 14 radnych(nieobecna radna 

R.Krokos ).  

Przewodniczący pogratulował Wójtowi tak jednomyślnych wyników z głosowania. 

Wójt podziękował Radzie za jednomyślność w udzieleniu absolutorium oraz Skarbnikowi 

Gminy Pani Sylwii Walczykowskiej a na straży realizacji i wykonania budżetu gminy. 

Przewodniczący ogłosi 10 minutowa przerwę w obradach sesji. 

Wznowiono obrady sesji. Obecnych na Sali 15 radnych. 

Punkt 7 porządku obrad: uchwała w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Łęczyckiemu 

na rok 2023 na dofinansowanie zadania inwestycyjnego Powiatu Łęczyckiego pn. „Remont 

dróg powiatowych nr 2500E, 2503Ew celu poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na 

odcinku Mazew - Jarochówek, Olesice - Witonia” na podstawie umowy pomiędzy 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

  

Wójt poinformował, że na poprzedniej sesji Rada przyjęła zmianę do budżetu gminy w 

postaci dofinansowania modernizacji drogi powiatowej. Przedstawiona uchwała jest tego 

konsekwencją. 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że w uchwale jest podana droga Olesice-Witonia, czy ten 

odcinek drogi gmina Daszyna tez finansuje. 

Wójt wyjaśnił, że taka jest pełna nazwa drogi powiatowej objętej realizacja tego zadania. 

Gmina Daszyna dofinansowuje tylko odcinek Mazew-Jarochówek znajdujący się na terenie 

naszej gminy.  

Zakończono dyskusję. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr LXXIX/375/2023 w sprawie pomocy finansowej 

Powiatowi Łęczyckiemu na rok 2023 na dofinansowanie zadania inwestycyjnego Powiatu 

Łęczyckiego pn. „Remont dróg powiatowych nr 2500E, 2503Ew celu poprawy 

bezpieczeństwa ruchu drogowego na odcinku Mazew - Jarochówek, Olesice - Witonia” na 

podstawie umowy pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego i poddał pod głosowanie. 

Wynik głosowania:  

Za                   15 

Przeciw            0 

Wstrzymujące  0     

Uchwałę przyjęto jednogłośnie.     

 

Punkt 8 porządku obrad: Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy 

Daszyna. 

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej . 

 

Wiceprzewodniczący zapytał o wykonawców wyłonionych w ramach przetargu na budynki 

wielorodzinne. 



 

Z-ca Wójta poinformował, że w wyniku przetargu wyłoniono dwóch wykonawców .         

Firma z Łęczycy będzie realizowała budowę budynku wielorodzinnego w Mazewie Kolonii     

i Firma z Łodzi budynek w Daszynie. Koszt budynku w Mazewie Kolonni to 3600.000 zł, a w 

Daszynie 5000.000 zł. 

 

Radna A.Błaszczyk-Bawej zapytała o wysokość uzyskanego dofinansowania na budowę 

budynków wielorodzinnych. Zapytała również o przewidywany termin przeniesienia 

biblioteki w Mazewie do nowo wybudowanego obiektu. 

 

Z-ca Wójta poinformował, że gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 85% kosztów  

kwalifikowanych zadania. Jeżeli chodzi o obiekt bazy turystycznej w Mazewie to 

przewidziany termon zakończenia inwestycji przewidziany jest na 31 sierpnia 2023 r., 

natomiast dom kultury w Daszynie ma być oddany do użytku do końca 2024 roku. 

 

Radna A.Błaszczyk-Bawej zapytała kiedy jest przewidziany nabór na stanowisko ds. kultury. 

Zapytała również o kwestie związane z kosztami ogniw fotowoltaicznych. Czy będzie 

jednakowy dla wszystkich, czy zróżnicowany. 

 

Z-ca Wójta odpowiedział, że będzie to wiadome po zakończeniu inwestycji. Wszczęte zostało 

postepowanie przetargowe na instalacje ogniw fotowoltaicznych w ilości 60 sztuk w tym 56 o 

mocy 3kW i 4 o mocy 2 kw.  Koszt będzie uzależniony od miejsca posadowienia tzn. czy na 

gruncie, czy na budynku. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał jaki będzie koszt po stronie gminy budowy drogi na odcinku 

Mazew-Lipówka-Sławoszew-Koryta. 

 

Wójt odpowiedział, że w budżecie przyjęto koszt drogi na 5000.000 zł. Jeżeli wartość po 

przetargu będzie zbyt wysoka nie będzie realizowane to zadanie. Jeżeli zmieścimy się w 

możliwościach finansowych gminy, zadanie będzie wykonane. Wprowadzając zadanie do 

budżetu przyjęto założenia dochodowe ze sprzedaży gazociągu, ale nie planujemy tego 

czynić. Wszystko będzie wiadome po otwarciu ofert przetargowych. Wójt przedstawił 

propozycję dobrowolnych wpłat na rzecz tej inwestycji przez osoby zainteresowane, 

posiadające grunty przy drodze przewidzianej do modernizacji. 

 

Radna R.Krokos stwierdziła, że Rada dowiedziała się o planach budowy drogi już po złożeniu 

przez gminę wniosku. Jeżeli mowa o zacnych użytkownikach mogących dokonać 

dobrowolnych wpłat, to chyba mowa o Panu Wójcie, który ma przy tej drodze w Lipówce 

żwirownię. 

 

Wójt stwierdził, że radna ma mylne informacje, co do własności żwirowni. Jeżeli budżet nie 

będzie się spinał w tym zadaniu to mile widziane jest wsparcie mieszkańców. Wcześniej było 

to standardem, że mieszkańcy wspierali inwestycje drogowe. W naborze do którego złożono 

wniosek tylko ta droga spełniała kryteria i dzięki temu uzyskała dofinansowanie. Pozostałe 

drogi gminne nie kwalifikowały się do wnioskowania. 

Zakończono dyskusję. 

 

     

Punkt 9 porządku obrad: Sprawy różne 

Radny St.Kamiński zgłosił do wykoszenia pobocza drogi gminnej w Karkoszkach. Kiedy 



będzie to wykonane? 

Wójt odpowiedział, że gmina dysponuje tylko jedna wykaszarką. Ponieważ były na 

poboczach kamienie wstrzymano wykaszanie. Po uzyskaniu informacji o usunięciu kamieni 

wykaszanie będzie wznowione. 

Radny D.Kowalczyk zapytał o finansowanie punktu przedszkolnego prowadzonego przez 

Stowarzyszenie. Pojawiają się głosy o problemach finansowych placówki, co może wpłynąć 

na dalsze funkcjonowanie. 

Wójt poinformował, że jest to niepubliczna placówka, która otrzymuje z gminy dotację na 

dziecko zgodnie z obowiązującymi przepisami. Pojawiły się głosy o problemach z 

nauczycielem, zmniejszeniem liczby dzieci. Był ogłoszony nabór na dofinansowanie 

przedszkoli samorządowych, ale to jest niepubliczna inna forma wychowania przedszkolnego 

i nie może skorzystać z dofinansowania.  

Wiceprzewodniczący -J.Kiński zapytał o kwestię korzystania przez mieszkańców z boiska 

przy szkole w Mazewie. Poruszył również temat wyłączania w godzinach nocnych 

oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o boisko, to jest dostępne dla mieszkańców, podobnie jak 

boisko przy szkole w Daszynie. Jeżeli chodzi o wyłączanie oświetlenia ulicznego, to jest 

wynikiem nałożenia na samorządy wypracowania oszczędności w zużycie energii. 

Zobaczymy jakie oszczędności uda się wypracować. W okresie jesienno-zimowym lampy 

będą włączone. Podobne działania stosują inne samorządy.  

Radna B.Malarska zapytała czy to prawda, że za wynajęcie hali w Daszynie na 2 godziny 

kosztuje 1000 zł.  

Wójt powiedział, że jest regulamin korzystania hali. Wpływają informacje od rodziców, aby 

zweryfikować kwestie opłat i korzystania z hal. Temat będzie przeanalizowany. 

Przewodniczący stwierdził, że dla dzieci o absolwentów szkoły korzystanie z hali było 

nieodpłatne. Te kwestie muszą być przeanalizowane. Opłaty powinny dotyczyć tylko dla osób 

zewnętrznych. 

Radna R.Krokos stwierdziła, że stawki były ustalane, ale nie dla naszych dzieci. W trakcie 

ferii było zajęć dla dzieci i jeszcze pobierać opłaty jest skandaliczne. 

Radna zapytała o dzierżawę działki we Frankach pod Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów. 

Kto podpisała umowę na dzierżawę działki, z której nie korzystamy, bo mieszkańcy o tym nie 

wiedzą. Dodatkowo zmniejszono inkaso dla sołtysów za odpady, bo gminę to dużo 

kosztowało, a dzierżawa za działkę kosztuje dużo więcej. Jeżeli chodzi o wyłączane 

oświetlenie uliczne, nie powiadomiono sołtysów, aby przekazali informację mieszkańcom. 

Radna zwróciła uwagę, że są w gminie miejscowości, gdzie oświetlenie uliczne świeci się 

cała noc. Radna zapytała o Granty Sołectwo na Plus. 

Sekretarz poinformował, że w ramach grantów w wysokości 12000 zł dofinansowanie 

otrzymały sołectwa Jacków i Jabłonna. Na liście rezerwowej znalazły się sołectwa Mazew i 

Jarochów. Jeżeli chodzi o PSZOK, to w poprzednich latach mieścił się w Daszynie, ale nie 

spełniał warunków sanitarnych. 

Wójt powiedział, że PSZOK we Frankach zaczął działać w okresie pandemii COVID, co 

przyczyniło się do ograniczonego przekazu informacji. Mieszkańcy gminy Daszyna 

zainteresowani oddaniem odpadów do PSZOKA są przekierowywani do Franek. Trzeba 

wcześniej pobrać z gminy informacje o niezaleganiu w opłatach za odpady komunalne. 

Radny M.Chwiałkowski poruszył kwestię wyłączania oświetlenia ulicznego i stwierdził, że 



nie wszędzie lampy gasną. Gmina powinna to sprawdzić, bo wszyscy mieszkańcy powinni 

być traktowani równo. 

Wójt zapewnił, że będzie to sprawdzone. 

Pan Stąporek przedstawił temat pobytu uchodźców z Ukrainy w Drzykozach. Zarzucił brak 

zainteresowania ich losem ze strony rady. Jego zdaniem pracownicy zatrudnieni przez urząd 

gminy do zajmowania się uchodźcami nie wywiązują się należycie ze swoich obowiązków. 

Brak odpowiedniego nadzoru prowadzi do sytuacji patologicznych. Pan Stąporek od marca    

w ramach wolontariatu pomaga uchodźcom z Drzykóz, wozi ich własnym samochodem. 

Rozmawiał z Wójtem na temat zwrotu kosztów, ale bez odzewu. 

Wójt powiedział, że podjął decyzję o przyjęciu uchodźców do obiektów na terenie gminy 

Daszyna w okresie kiedy nie było jeszcze mowy czy ze strony państwa będzie wsparcie 

finansowe. Ze strony radnych i sołtysów popłynęła szerokim strumieniem pomoc. 

Współpraca z uchodźcami nie należy do łatwych. Jest wielu wolontariuszy zarówno z gminy 

jak i z powiatu. Możliwe, że bliski jest zakończenie konfliktu i będą mogli bezpiecznie 

powrócić do swoich domów. Pan Stąporek jeżeli ma jakieś problemy powinien przyjść do 

urzędu i porozmawiać, a nie na forum publicznym robić publiczkę.  

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli są jakieś problemy w kwestii pomocy i opieki nad 

uchodźcami jest urząd i Wójt, z którym te tematy należy omówić. 

Zakończono dyskusję 

Punkt 10 porządku obrad: Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji: Nr LXXVI/2023, Nr 

LXXVII/2023 i Nr LXXVIII/2023. 

 

Nie zgłoszono uwag do protokołów Nr LXXVI/2023, Nr LXXVII/2023 i Nr LXXVIII/2023, 

co jest jednoznaczne z ich przyjęciem. 

   

Punkt 11 porządku obrad: zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXXIX sesję 

Rady Gminy Daszyna.  

 

Protokołowała :D. Kaźmierczak  

 

 

     
 

 

 

 


